

Aumônerie

Préparation aux sacrements durant la pause de midi

Baptême : Une préparation à ce sacrement est proposée pour les **enfants de 9^e, 8^e ou 7^e**, animée par Mme Muriel Midroit (en lien avec le service du catéchuménat des enfants de l'Église Catholique Romaine de Genève). Les rencontres ont lieu le **vendredi de 12h à 12h45, tous les 15 jours**. Si vous êtes intéressés, Mme Midroit est à votre disposition pour vous rencontrer et vous donner plus de précisions. (mmidroit@florimont.ch).

Premier Pardon : En classe de 9^e (ou de 8^e et 7^e, si demande) les enfants catholiques peuvent découvrir sur 5 séances le sacrement du Pardon. Les catéchistes animent ces rencontres les lundis de 12h à 12h45 ou les vendredis de 12h à 12h45, **du lundi 6 octobre au vendredi 21 novembre**. Les enfants qui le souhaitent pourront vivre leur sacrement du premier pardon lors de la dernière rencontre, le lundi 17 novembre ou le vendredi 21 novembre à 12h.

Première Communion : En classe de 8^e (ou de 7^e, si demande) les enfants catholiques ont la possibilité de recevoir le sacrement de l'Eucharistie. Les catéchistes animent les rencontres de préparation les lundis de 12h à 12h45 ou les vendredis de 12h à 12h45, **du 26 janvier jusqu'au 30 mai 2026**. La messe de Première Communion sera célébrée le **samedi 30 mai 2026 à 10h30**, en l'Église de Saint Martin d'Onex. Le certificat de baptême de votre enfant est nécessaire pour l'inscription à cette préparation. (Il est à demander à la paroisse où votre enfant a été baptisé).

En vous remerciant de la confiance que vous nous accordez, nous restons à votre disposition pour toute précision et vous assurons, Madame, Monsieur, chers parents, de notre entier dévouement.

Mme Carine Capel
Directrice des écoles primaires

Aumônerie
Prêtre aumônier, Catéchistes : Mmes Midroit et Simond

Talon à remettre à l'enseignant de la classe, à l'attention de Mme Simond, pour le 30 septembre

Nous, soussignés

Responsable de l'enfant....., classe de

Demandons l'inscription de notre enfant :

☐ à la préparation du baptême, qui aura lieu le **vendredi de 12h00 à 12h45**, tous les 15 jours, pendant toute l'année. L'accord des deux parents est nécessaire pour ce sacrement.

☐ à la préparation au Premier Pardon (du lundi 6 octobre au vendredi 21 novembre 2025) :

☐ **lundi 12h00 - 12h45** OU ☐ **vendredi 12h00 - 12h45**

☐ à la préparation à la Première Communion (du lundi 26 janvier au vendredi 30 mai 2026) :

☐ **lundi 12h00 - 12h45** OU ☐ **vendredi 12h00 - 12h45**

Date et signature des parents :

Attention: Parents of catholic primary school students

Petit-Lancy

September 1, 2025

Chaplaincy**Preparation for sacrament during the lunch break**

Baptism: A preparation to this sacrament is offered to students of classes 9^e, 8^e or 7^e, it is held by Mrs. Muriel Midroit (in liaison with the catechumenate of children of the Roman Catholic Church of Geneva). Meetings will take place **every two weeks on Fridays from 12:00 until 12:45 p.m.** If you are interested, Mrs. Midroit is at your disposal to meet and provide you with additional information. (mmidroit@florimont.ch).

First Reconciliation: In grade 9^e (8^e and 7^e if requested) Catholic children can discover the Sacrament of Reconciliation. The catechists will hold five meetings over the lunch break between 12:00 and 12:45 p.m. Parents are free to choose the day, either Monday or Friday. These will be held **from Monday the 6 of October until Friday the 21th of November**. The First Reconciliation will take place during the last meeting. Depending on your choice of day either Monday the 17th of November or Friday the 21st of November.

First Communion: In grade 8^e (and 7^e if requested) Catholic children have the possibility to receive the Holy Communion. The catechists will hold preparation meetings over lunch break, **once a week from the 26th of January until the 30th of May 2026**. Parents are free to choose the day, either Monday or Friday from 12:00 until 12:45 pm. The First Communion will be celebrated during the Mass on **Saturday the 30th of May 2026, at 10:30 a.m. in the Church of Saint Martin d'Onex**. You child's baptism certificate is necessary for registration for this preparation. (It must be requested from the parish where your child was baptized).

Thank you for the confidence you have placed in us, we are at your disposal for any further information.

Mrs. Carine Capel
Head of primary school

Chaplaincy of the primary school,
Chaplain and catechists, Mrs. Midroit and Mrs. Simond

Stub to be given to the class teacher for the attention of Mrs. Simond by September the 30th

We, the undersigned

Legal guardians of the child....., enrolled in grade

Request that our child be registered:

☐ for the preparation of the Baptism, which will take place **from 12:00 until 12:45 p.m. on Fridays** every two weeks, throughout the entire year. The agreement of both parents is necessary for this sacrament.

☐ for the preparation of the First Reconciliation
(from Monday the 6th of October until Friday the 21th of November 2025) :
☐ Monday 12:00 – 12:45 p.m. OR ☐ Friday 12:00 – 12:45 p.m.

☐ for the preparation of the First Communion
(from Monday the 26th of January until Friday the 30th of May 2026) :
☐ Monday 12:00 – 12:45 p.m. OR ☐ Friday 12:00 – 12:45 p.m.

Dated Legal guardians' signatures: